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S Ocena pracy
• Projekt ustawy 

o kulturze fizycznej
• Opinie w kwestii

Rada Społeczno-Gospodarcza przy Sejmie
(B) pÓKO^CZSNIE ZB STB. 1 
mieć jak najlepsze wyniki-awo- 
jej społecznej działalności. Nie 
zawsze to się udaje. W projek
cie sprawozdania z działalnoś
ci Rady przeczytać można na
stępujący passus: „Nawet przy 
najpełniej rozumianym poczu
ciu obowiązku społecznego i 
dyscypliny zaopiniowanie pię
ciu projektów ustaw w okresie 
od 29 listopada do 13 grudnia 
1983 tp zbyt dużo jak na Ra
dę. Szukanie wyjścia z sytua
cji między jednym złem a 
drugim — to samo życie. No bo 
szukaliśmy odpowiedzi na py
tanie, czy lepiej nie opiniować 
w ogóle, czy opiniować jak się 
da. Refleksje dotyczyły także w 
związku z tym metod pracy 
Sejmu i rządu.

Mówiono więc o pośpie
chu, o zbyt późnym o- 
trzymywaniu projektów ustaw 
do zaopiniowania, o tym że 
niektóre racje Rady nie miały 
siły przebicia. chociaż życie 
potwierdziło, że członkowie Ra
dy Społeczno-Gospodarczej 
słusznie wyrażali takie a nie 
inne opinie. Padały «sugestie, 
aby wraz z projektami ustaw 
Rada otrzymywała pakiet roz
porządzeń wykonawczych, bo
wiem niektóre rozpor^dzenia 
odbiegają w sposób dość istot
ny od intencji ustawy.

Mówiono również o tym, że 
Rada Społeczno-Gospodarcza 
powinna okresowo dokonywać 
analizy wdrażania w życie za
opiniowanych przez siebie u-

staw. Wskazywano na potrzebę 
pełniejszego informowania spo
łeczeństwa o formułowanych 
przez Radę ocenach aktów u- 
stawodawczych, a także o tym 
co przez Sejm zostało uwzględ
nione, a co nie i dlaczego.

Drugi temat — to ocena pro
jektu ustawy o kulturze fi
zycznej. Ponieważ za mało by
ło czasu na gruntowne prace. 
Rada nie powołała zespołu ro
boczego, a przewodniczący, 
prof. Szczepański sam przygo
tował projekt opinii. W wyni
ku dyskusji postanowiono sfor
mułować opinię krótką w trzech 
punktach. Zdaniem Rady przy
gotowanie ustawy o kulturze 
fizycznej jest potrzebne. \ Nie
mniej przedstawiony projekt 
wymaga uzupełnień. Wiele pytań 
pozostaje bowiem bez odpowie
dzi.

Obecna wersja ustawy doty
czy tylko „zorganizowanej** 
dziedziny kultury fizycznej, po
została natomiast poza polem 
swej uwagi troskę o kulturę 
fizyczną wszystkich obywateli 
niezorgapizowanych w klubach 
i organizacjach sportowych. Stąd 
sugestia dla Prezydium Sejmu 
o skierowanie projektu ustawy 
do poprawki.

Temat trzeci — ordynacja 
wyborcza. Do poniedziałku jesz
cze nie wpłynął do Laski Mar
szałkowskiej zmodyfikowany w 
wyniku konsultacji społecznej 
projekt ordynacji , wyborczej. 
Pierwsze czytanie tego tak do-* 
niosłego aktu prawnego ma się 
odbyć w czwartek na najbliż
szym posiedzeniu Sejmu. Dru
gie czytanie — po szczegóło
wym opracowaniu ordynacji 
przez nadzwyczajną komisję — 
planowane jest na połowę lu
tego. Prezydium Sejmu zapro
ponowało Radzie, aby do 30 
stycznia przygotowała swoją o- 
pinię w tej materii. Po-nieWaż 
członkowie Rady będą się mog
li zaznajoipić z projektem no
wej ordynacji wyborczej naj
wcześniej w środę lub czwar
tek — w dyskusji zastanawiano 
się, czy Rada Społeczno-Gospo
darcza przy Sejmie zdąży się 
wypowiedzieć w tej tak waż
nej sprawie. Większością gło
sów zdecydowano, że Rada 
Społeczno-Gospodarcza po w in-

ordynacji wyborczej

Rada Społeczno-Gospodarcza 
przy Sejmie

/Obsługa .własnaj. Z ko
munikatu' Prezydium Sejmu 
wiemy, że na najbliższym po
siedzeniu Wysokiej Izby, 26 bm, 
prof. Jan Szczepański przędło- 

*zy informacje o działalności 
Rady Spcdeczno-Gospodarczej 
przy Sejmie. Będzie to spra- 
'^ozdanie za okres od lipca 1982 
do stycznia 1984.

W tym czasie Prezydium, ' 
Sejmu przekazało Radzie do za
opiniowania 26 projektów u- 
itaw. Opinie przygotowywały 
zespoły robocze Rady na 31 po
siedzeniach, po czym przedkła
dały Radzie — do dyskusji i 
akceptacji. Rada, łącznie z os
tatnim, poniedziałkowym po
siedzeniem (23 bm.) zebrała się 
14 razy.

Poniedziałkowa debata ple
narna poświęcona, była trzem 
sprawom: przygotowywanemu 
na posiedzenie Sejmu spraw’oz- 
daniu,, zaopiniowaniu projektu 
ustawy o kulturze fizycznej i 
ewentualnemu podjęciu prac 
nad zaopiniowaniem ordynacji 
wyborczej, której projekt w 
pierwszym ^czytaniu zostanie 
przedłożony feejmowi 26 bm.

Dyskusję nad pierwszym te
matem można określić jako go
dziny szczerości nie pozbawio
ne elementów samokrytyki 1 — 
krytyki. Jest rzeczą naturalną, 
że Rada jako nowy organ kon
sultacyjny Sejmu, chciałaby 
(B) dokończenie na STB. 2

W poniedziałek, 23 bm.

Posiedzenie Rady 
Społeczno-Gospodarczej 
przy Sejmie

(P) w poniedziałek zbiera się 
Rada Społeczno-Gospodarcza 
przy Sejmie PRL, która zaopi
niuje rządowy projekt ustawy 
o kulturze fizycznej. Omówio
ne mają być również kwestie 
dotyczące projektowanego spra_ 
wozdania z dotychczasowej 
działalności Rady. Ma ono być 
złożone na posiedzeniu Sejmu 
26 bm. (PAP)

na się jednak wypowiedzieć na 
temat ordynacji wyborczej.

Powołano zespół roboczy, któ
ry w najbliższy czwartek roz- 
pocznie prace. W poniedziałek, 
30 bm. Rada zbierze się, aby 
przedyskutować projekt opinii 
nt. ordynacji, wyborczej. Ter
min krótki,' ale założenia pro
jektu są znane, jak też uwagi 
zgłaszane w dyskusji publicz
nej i stanowisko PRON. W 
wielu zakładach pracy, w śro
dowiskach, które reprezentują 
w Radzie jej członkowie sfor
mułowano wnioski i opinie, 
którą '^Rada Społeczno-Gospo- 
dąręza b^zie mogła wziąć pod 
uwagę.
\ RYSZARDA KAZDMURSKA


